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Nieuw jaar en nieuwe kansen? 

 

Het mag allang niet meer, maar toch: de beste 

wensen voor het nieuwe jaar aan alle leden van Zon 

op het Dok. Dat we er samen weer een duurzaam en 

blijmoedig jaar van mogen maken, hoewel de 

tekenen soms niet positief lijken.  

 

De polder is 

dynamischer 

dan ooit, naast 

de hoge water- 

standen in de 

rivieren van 

Nederland en de 

heftige storm 

Henk valt te 

denken aan de recente verschuivingen in het 

stemgedrag in Nederland. Wat kun je doen om 

hoopvol te blijven?  

 

In deze nieuwsbrief vind je veel interviews met 

mensen die graag zélf in actie komen. Zo lees je hoe 

Emmanuelle Ornon (Dok 1) samen met haar man en 

zoon naar duurzame en besparende oplossingen in 

huis blijft zoeken. Michiel van Gemert (Dok 2) wil 

door bestuurslid te worden bijdragen aan een 

duurzamere wereld, hij stelt zich voor. En tenslotte 

plaatst onze adviseur Dick van Zadelhoff de 

dynamische energiemarkt in perspectief, met hem 

kijken we achterom naar 2023 en vooruit naar 2024.  

 

Tenslotte nemen we je natuurlijk mee in de huidige 

stand van zaken, de ALV en veel meer.  

 

Veel leesplezier toegewenst!  

 

Het Bestuur 

 

 

ALV op maandag 25 maart bij PST/ Swift 

Hebben we niet nét een ALV gehad? Dat klopt, eerder 

waren de jaarlijkse vergaderingen vaak na de zomer. 

Om verwarring te voorkomen willen we de ALV 

voortaan naar het voorjaar halen, dan begrijpt 

iedereen dat we praten over de cijfers van het jaar 

daarvóór. Op dit moment worden daarom de cijfers 

van 2023 in orde gemaakt om besproken te worden. 

We houden de ALV op een andere locatie, in het mooi 

verbouwde en bijna energie neutrale clubhuis van 

PST en Swift op de Plantage Parklaan 20. Inloop om 

19:45 en start om 20:00.  

 

Kun je niet aanwezig zijn bij de ALV? Machtig dan 

een ander lid en stuur door een mail te sturen met 

jouw naam en de naam van het gemachtigde lid naar 

zonophetdok@gmail.com.  

 

 

Stand van Zaken 

 

Vorig jaar juli werd Dok 2 geplaatst en aangesloten 

en ook deze zonnepanelen hebben de storm, wind en 

regen van de afgelopen tijd doorstaan.  

 

Afgelopen tijd is de prijs voor energie gedaald – van 

€0,653 in januari 2023 naar €0,315 per kWh dit jaar. 

Voor Dok 2 betekent dit – vanwege een 

leveringscontract van ná de crisis – aanzienlijk 

minder opbrengst per kwh in vergelijking met Dok 1.  
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Stand van Zaken (vervolg) 

 

Op een levensduur van 25 jaar valt het mee – er 

kunnen minder rendabele jaren tussen zitten - maar 

we houden het natuurlijk in de gaten.  

 

Omdat ons leveringscontract van Dok 1 afloopt in 

februari 2024 zijn we ons opnieuw aan het 

oriënteren op wat energiebedrijven (zoals OM, 

GreenChoice maar ook kleinere spelers) te bieden 

hebben.  

 

Ook nog wat goed nieuws. De leden van Dok 1 

hebben, naast de belastingteruggave, een extra 

bedrag ontvangen van 30 euro per certificaat, 

betaald uit de hoge energieopbrengsten voor dit 

project over 2022, zoals besloten in de vorige ALV.  

 

 

Nieuw bestuurslid: Michiel van Gemert 

 

Als coach, homeopaat en 

verpleegkundige ziet Michiel 

hoe lastig het is ingesleten 

patronen aan te passen. 

Kunnen we wel echt 

veranderen? Gaan we in de 

kou zitten als de prijs van gas 

weer wat zakt, of kan de 

thermostaat dan wel weer een graadje hoger? Dat zie 

ik in mijn omgeving en eerlijk gezegd ook bij mijzelf 

gebeuren. Dus als we minder afhankelijk willen zijn 

van gas moeten we nu 

doorpakken. 

 

 Persoonlijk wil Michiel bijdragen door minder te 

vliegen, meer te lopen en fietsen, de thermostaat 

omlaag te doen, biologisch te eten,  lokale producten 

te kopen en natuurlijk door in het bestuur van Zon 

op het Dok te gaan – een functie waar hij veel zin in 

heeft.   

‘Je bouwt geen ecologisch paradijs op een 

economische puinhoop’- Dick van Zadelhoff 

In gesprek met onze adviseur van Dok 1 en Dok 2. 

Wat was 2023 voor een jaar 

voor energie-coöperaties? 

Financieel was het afgelopen 

jaar een gemiddeld jaar. Zeker 

als je vergelijkt met 2022, was 

dat financieel een goed jaar 

voor coöperaties, zeker als je 

een leveringscontract had van 

voor de energiecrisis. Tegelijk 

begon toen natuurlijk ook de oorlog in Oekraïne met 

alle instabiliteit waar we nu nog steeds mee te 

maken hebben. En een thema is natuurlijk de 

aansluitingen op het net.  

Zijn de net problemen in 2024 verleden tijd?  

Er wordt al iets soepeler omgegaan met het gebruik 

van sommige delen van het net die eerder 

ongebruikt moesten blijven. Daarnaast kijken ze ook 

naar kortere vergunningstrajecten. Maar ook 

komend jaar blijft het versterken van het net een 

gigantische uitdaging. 

In hoeverre biedt de thuisbatterij een uitkomst?  

Grote netbeheerders passen het al toe om onbalans 

op het net op te vangen. Bij coöperaties wordt er 

gerekend of het uit kan, ze zijn best prijzig nog. En 

particuliere eigenaren van zonnepanelen hebben de 

beste accu op het dak liggen, zolang de 

salderingsregeling (waarbij teruggeleverde energie 

kan worden weggestreept tegen het eigen verbruik, 

red.) van kracht is. 

      

>>> 
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Energiebedrijven als Vandenbron zijn geld gaan 

vragen voor het terugleveren van particulieren, 

blijven ze nog wel leveringscontracten sluiten met 

coöperaties?  

Er blijven genoeg energiebedrijven die met 

coöperaties een overeenkomst aangaan voor de 

teruglevering van stroom. Dat doen ze marktconform 

en dan blijft dat interessant. Sterker, er komen 

kleinere energiebedrijven bij die zich hier speciaal 

op richten zoals Nieuwe Stroom.  

De energieprijzen zijn laag op dit moment, leidt dat 

tot een verminderde interesse voor nieuwe 

projecten bij particulieren en coöperaties? 

Natuurlijk verschilt het rendement van jaar tot jaar. 

Maar het verdient zichzelf terug en kijk ook naar de 

ethische kant en onze voetafdruk. We kunnen zo niet 

blijven doorgaan met het gebruik van fossiele en 

andere grondstoffen.   

Is er iets bekend over de mate van duurzaamheid in 

het gedrag van eigenaren / gebruikers van 

zonnepanelen?  

Als mensen door zo'n projecten eenmaal met 

duurzaamheid bezig zijn, dan gaan ze ook meer 

nadenken over zaken als isolatie, voeding, reizen – 

althans, dat is mijn ervaring. Of sommigen juist 

zeggen dat ze wel kunnen vliegen omdat ze toch al 

panelen hebben? Haha, nou dat sommetje gaat niet 

op. We moeten zo snel mogelijk van die goedkope 

vluchten af, je kunt die niet ‘afkopen’.  

Wat mogen we verwachten van een aankomend 

kabinet als het gaat om duurzaamheid? 

De SCE subsidie regeling duurt tot 2026, maar 

daarna weet ik het niet. Fossiele subsidies moeten 

worden afgebouwd en dat geldt uiteindelijk óók voor 

hernieuwbare energie subsidies. Ik zie dat de huidige 

onderhandelende partijen geen voorlopersrol op 

zich pakken in Europa.  

Zie je de energietransitie versnellen? 

In de jaren ‘60 en ‘70 brandden sommige kaarsen in 

plaats van de lamp. De laatste tien jaar zijn we 

professioneler bezig met subsidies, maar uiteindelijk 

moet het zichzelf kunnen bedruipen. Het gaat stapje 

voor stapje en op elke innovatie is ook wel wat aan te 

merken. De thuisbatterij moet in de toekomst óók 

milieuvriendelijker worden. Maar je hebt versie 1.0 

nodig om naar 2.0 te komen. Je kunt immers geen 

ecologisch paradijs bouwen op een economische 

puinhoop.  

 

In de rubriek ‘VIJF VRAGEN AAN’ komen mensen 

in – en rondom de coöperatie aan het woord over 

duurzaamheid. Met deze keer: Emmanuelle, haar 

man Wim en zoon Adam.  

1) Vinden jullie 

jezelf duurzaam 

bezig?  

 

Op sommige 

fronten wel, 

maar op andere 

niet genoeg.  

Wel:  

- wij eten weinig (en Manu geen) vlees 

- wij hebben een balkon compost voor alle schillen 

- wij hebben geen auto en doen alles met de fiets  

- wij halen groenten en fruit lokaal van de markt 

- wij koken zelf (ipv maaltijden in verpakkingen) 

- wij verwarmen minder  

- wij vermijden "fast fashion" kleding te kopen 

- wij zijn naar duurzamere banken overgestapt  

- wij recyclen karton, papier, glas, apparaten en 

kleding 

- wij houden onze elektronische apparaten (telefoons 

enz) zo lang mogelijk, kopen (en ook verkopen) ze 

tweedehands 

- en de zonnepanelen op het dak natuurlijk! 
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Rubriek ‘VIJF VRAGEN AAN’ (vervolg) 

  

Niet: 

- de afgelopen jaren hebben wij 2 á 3 keer het 

vliegtuig genomen voor onze vakantie en 

familiebezoek in Frankrijk  

- veel dagelijkse boodschappen komen nog altijd van 

de supermarkt – dus nog steeds verpakkingen in de 

prullenbak 

- het appartement en fornuis is nog steeds met gas 

verwarmd  

 

2) Wat is nog een uitdaging in het omgaan met je 

eigen duurzaamheid?  

Gewoontes veranderen voor onszelf vraagt soms om 

een beetje discipline of creativiteit maar dat vind ik 

niet erg. Maar soms zou je graag dingen willen kopen 

zonder verpakking maar dat is geen optie. Of je wilt 

liever met de trein reizen, maar het is niet alleen 

langer maar ook duurder. En als huurder kan je ook 

niet zelf van het gas af.  

 

3) Heb je een guilty pleasure?  

We reizen graag, maar willen eigenlijk niet meer met 

het vliegtuig. We gaan steeds vaker met de trein 

en/of de fiets op vakantie. En sushi      .   

 

4) Moedig jij weleens iemand aan om meer 

duurzaam te zijn, zo ja hoe?   

Les geven "out of the blue" is niet mijn ding en kan 

soms averechts werken. Maar als er een gelegenheid 

is om daarover te praten kan ik ideeën, tips of 

inspiratie geven. Zo laten collega’s van mij de auto 

staan, nadat ze mij door weer en wind zagen fietsen. 

 

5) Welke duurzaamheidstip heb je? 

Een echte verschuiving kan pas gebeuren met andere 

wetten en regels, dus met een stem op een partij met 

echte groene voornemens helpt. Ook op het werk 

kun je verschil maken door invloed uit te oefenen 

bijv op vroege adoptie, of het serieus toepassen van 

groene regelgeving. In budget gesprekken de 

negatieve effecten op onze leefomgeving gewoon als 

kosten te benoemen levert ook aha-momenten op. 

 

Verslag Inspiratiebijeenkomst 

 

Op 4 oktober 2023 vond in Museumwerf ‘t Kromhout 

de inspiratiebijeenkomst Verduurzaming 

Entrepotdok plaats. Er kwamen veel bewoners naar 

deze door de gezamenlijke VvE’s en 

bewonerscommissie georganiseerde avond, waarop 

drie sprekers uit verschillende disciplines hun kijk 

op verduurzaming gaven.  

Architect André van Stigt, als jongeman door zijn 

vader Joop van Stigt betrokken bij het ontwerp van 

ons complex, gaf niet alleen zijn visie op de 

verduurzaming van het Entrepotdok, maar op die 

van de buurt in haar geheel. Ivo Tanis, oprichter van 

Buro Regen en Water, liet ons voorbeelden zien van 

verduurzaming-trajecten, waarin participatie en 

digitale platforms de sleutel tot het succes ervan 

waren geweest. Paul Wallerbos, coördinator 

duurzaamheid van de gemeente Amsterdam, 

schetste wat coöperaties en VvE’s te doen staat op 

het gebied van verduurzaming en hoe de gemeente 

onder meer met kennis ondersteuning bij projecten 

kan bieden.  

Drie sprekers met verschillende perspectieven, maar 

wel dezelfde dringende boodschap: “Zorg voor 

draagvlak en neem alle betrokken partijen mee in 

het proces!” 

Om dit mogelijk te maken hebben de VvE’s nu budget 

vrijgemaakt voor de ontwikkeling van een digitaal 

platform voor alle bewoners – eigenaren en 

huurders - en andere belanghebbenden. Een nu nog 

kleine werkgroep hoopt dit platform tijdens de 

volgende bijeenkomst Verduurzaming medio 

februari te presenteren. 
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